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V neděli 8. ledna ráno jsme dostali požehnání od pana faráře a do ulic 
Chropyně a místní části Plešovec se vydalo za pěkného počasí 16 sku-
pinek koledníků, kteří zpívali, přinášeli radost, pokoj a požehnání 
a prosili ve prospěch potřebných. V Chropyni a Plešovci se letos do ka-
siček vybralo 112.824 Kč, což je o 10 tisíc více jak vloni. Doufám a věřím, 
že vás návštěva koledníků Tříkrálové sbírky potěšila a přinesla vám radost, 
pokoj a naději do vašich domovů a rodin.
Díky vám všem, štědrým dárcům, se může potřebným pomáhat, 
a to i v našich obcích. Dík patří i koledníkům a vedoucím i těm, kdo 
pomáhali s přípravou a počítáním kasiček. Velké díky všem!
V loňském roce byla opět část finančních prostředků rozdělena a pou-
žita jako přímá pomoc lidem v nouzi v našem městě. Nejsou to velké 
částky, ale věříme, že i to málo pomohlo. I letos bude moci Charita 
pomáhat lidem v nouzi, rodinám v sociální tísni, lidem s postižením, 
nemocným, dětem, studentům, seniorům..., protože právě pro ně je vý-
nos Tříkrálové sbírky určen.
Stále je tu možnost pro ty, ke kterým se koledníci nedostali nebo 
je nestihli, ale chtěli by ještě přispět. Můžete přispět po celý rok, 

Tříkrálová sbírka 2023
a to darem do ONLINE kasičky, nebo můžete zaslat dar převodem 
na tříkrálový sbírkový účet 66008822/0800, VS 7779700270 nebo zaslat 
dárcovskou SMS na číslo 87 777. Více na www.darcovskasms.cz.
Oficiální výsledky letošní Tříkrálové sbírky budou ve výročních zprávách 
Charity Česká republika a s předběžnými výsledky je možné se seznámit 
na https://www.trikralovasbirka.cz/vysledky/. Charita na webových strán-
kách uvádí, že celkem v ČR Tříkrálová sbírka 2023 vynesla 161.957.759 Kč 
(v roce 2022 to bylo 139.089.326 Kč), což je o 22.868.433 Kč více.

MB

reklama

rok 2022 2023  
 
Chropyně 95.381 Kč 105.713 Kč

Plešovec 7.355 Kč 7.111 Kč

Celkem 102.736 Kč 112.824 Kč
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Rád bych touto cestou informoval a uklidnil občany Chropyně, zejména 
místní části Plešovec, že jsem se jako starosta v poslední době opako-
vaně věnoval, společně s pracovníky našeho úřadu panem Ing. Jiřím 
Pospíšilem a následně i s panem Františkem Jablunkou, zabezpečení 
a opravě přečerpávací stanice v Plešovci, související s kanalizací svedenou 
od 32 rodinných domů v Plešovci. 
K tomuto proběhlo mnoho jednání s vedením společnosti Vodovody 
a kanalizace Kroměříž a nějaký článek k tomuto v nedávné době proběhl 
i v Týdeníku Kroměřížska. 
Pravdou je, že aktuální situace týkající se přečerpávací stanice v Plešovci 
nebyla při mém nástupu na starostu vůbec jednoduchá. Nechci zacházet 
do minulosti a netvrdím, že se ji nesnažilo řešit i bývalé vedení našeho 
města, ale výsledek, respektive situace při mém nástupu na úřad byla 
taková, že do té doby nebyla nalezena shoda mezi městem Chropyně 
a společností VaK Kroměříž, co se týká řešení dlouhodobě nevyho-
vujícího technického stavu této kanalizační přečerpávací stanice. 
Navíc ve městě Chropyně byla od společnosti VaK Kroměříž, ze dne 
22.08.2022, tedy ještě cca měsíc před minulými komunálními volbami, 
po kterých jsem byl následně dne 31.10.2022 zvolen starostou, přijata 
částečná výpověď ze smlouvy o provozování vodovodu a kanalizace 
pro veřejnou potřebu, týkající se právě provozu zmíněné přečerpávající 
stanice v Plešovci. Co to znamená v praxi? Že společnost VaK Kro-
měříž tímto odmítala od 1. ledna 2023 provozovat tuto přečerpávací 
stanici a v této části vypověděla městu Chropyně příslušnou smlouvu. 
To by znamenalo mimo jiné i to, že by společnost VaK Kroměříž koncem 
roku, v prosinci 2022, postupně vypověděla i smlouvu o stočném všem 
32 rodinným domům v Plešovci, které jsou na stávající kanalizaci, a tedy 
i na přečerpávací stanici, napojeny. VaK uváděl, že přečerpávací stanice 
v Plešovci je v tak špatném stavu, že se i dvakrát týdně ucpe, a je po-
třeba zásahu pracovníků VaK, aby opět bezpečně odváděla splašky 
od těchto rodinných domů a tyto se nevracely do suterénu domů. Stanice 
je podle tvrzení VaK již od roku 2021 v tak špatném stavu, že VaK odmítá 
do ní nechat vstoupit své zaměstnance, neboť se obává, že jim hrozí vážný 
úraz. Dále na svoji obranu VaK vyčítal městu Chropyně dlouhodobou 
nečinnost v otázce opravy této přečerpávací stanice.
Znovu uvádím, že já jsem u předchozích jednání nebyl a nechci a ne-
budu nikoho vinit, že mohl jednat tak nebo jinak. Navíc bývalé vedení 
našeho města se k tomu, rovněž na svoji obhajobu, dostatečně vyjád-
řilo na prosincovém jednání Zastupitelstva města Chropyně, kde jsem 
nastiňoval možné varianty řešení, na kterých jsme v té době pracovali. 
Mohu potvrdit i z následné vlastní zkušenosti, že jednání s vedením 
společnosti VaK Kroměříž nebyla někdy vůbec jednoduchá. 
Nyní jsem však moc rád, že můžu konstatovat, že se nám nakonec, 
po vícero jednáních se společností VaK Kroměříž, kde jsem musel být 
v některých vyjednáváních i „malinko tvrdší“, podařilo najít shodu 
na společném postupu do doby opravy zmíněné přečerpávající stanice 
v Plešovci. V období mezi svátky, tedy až na úplném konci roku 2022, 
jsme dohodu o společném postupu rovněž podepsali v písemné podo-
bě a od částečné výpovědi VaK od smlouvy o provozování vodovodu 
a kanalizace pro veřejnou potřebu bylo tímto odstoupeno. 
Shoda a společný postup je v praxi takový – cituji krátce z písemné 
dohody: 

Bylo ujednáno:
VAK Kroměříž, a.s., bude po dobu od 1. 1. 2023 do 30. 6. 2023 nadále 
provozovat kanalizaci a kanalizační čerpací stanici Plešovec, které byly 
předmětem částečného odstoupení od smlouvy za těchto podmínek: 
1/ Zaměstnanci VAK Kroměříž, a. s., nebudou za účelem provozování, 
oprav a údržby vstupovat do prostoru čerpací stanice Plešovec, a to především 
na konstrukce, které byly Zápisem o provedené kontrole BOZP na KČS 
Plešovec ze dne 6. 12. 2021 uvedeny jako rizikové pro jejich bezpečnost. 
Jsou to zejména ocelové konstrukce lávek a roštů čerpací stanice, konstrukční 
prvky výplachové komory, žebříky, stupadla a další konstrukce, neboť tyto 
jsou postiženy zásadní korozí. V čerpací stanici je také nevhodně vedená 
kabeláž elektrické energie a koroze nosných prvků nesoucích čerpadlo.

2/ Město Chropyně jako vlastník kanalizační čerpací stanice Plešovec za-
jistí nezbytné činnosti pro provoz čerpací stanice v rizikovém prostředí jako 
havarijní zásah jednotky SDH Chropyně pod odborným vedením zaměst-
nanců VAK Kroměříž, a. s. Dosažení havarijních stavů budou oznamovat 
příslušní zaměstnanci VAK Kroměříž, a. s., telefonicky starostovi města 
Chropyně Mgr. Vlasatému, který zajistí zásah jednotky SDH Chropyně.
3/ Město Chropyně neodkladně vyrozumí vlastníky rodinných domů, 
které mohou být dotčeny havarijními stavy kanalizační čerpací stanice 
Plešovec, o tom, že mohou po dobu prvního pololetí r. 2023 vzniknout 
situace, při kterých by mohlo dojít ke zpětnému nátoku odpadních vod 
do nemovitostí, a doporučí majitelům nemovitostí, aby provedli opat-
ření minimalizující případné škody (např. montáže zpětných klapek 
na kanalizačních přípojkách a domovních rozvodech kanalizace, odklizení 
cenných věcí z prostor, které mohou být zpětným nátokem odpadní vody 
postiženy - např. sklepy).
4/ Město Chropyně jako vlastník kanalizační čerpací stanice Plešovec 
zajistí do 30.6.2023 uvedení kanalizační čerpací stanice do stavu, který 
umožní bezpečné provozování této čerpací stanice – investiční záměr 
„Demolice a výstavba nové ČS Plešovec-střed“.

Informace k tomuto ujednání: 
Vyrozumění vlastníků rodinných domů, které mohou být dotčeny 
havarijními stavy kanalizační čerpací stanice Plešovec (celkem 32 RD), 
jsem již provedl ještě před Vánoci 2022, a to formou doporučeného 
dopisu, který jsem odeslal všem adresátům - majitelům dotčených 
32 rodinných domů. 
Dále můžeme s potěšením konstatovat, že se nám podařilo již vysoutěžit 
dodavatele díla firmu TALPA RPF, s. r. o., pro realizaci investičního zámě-
ru „Demolice a výstavba nové ČS Plešovec-střed“. Máme podepsanou 
i smlouvu o dílo, zhotovitel si bude již v brzké době přebírat staveniště 
a v měsících březen, duben 2023 bude probíhat samotná realizace stavby. 
Předem děkuji Plešovákům, jejichž domů se oprava kanalizační čerpací 
stanice týká, za jejich trpělivost. Budeme se maximálně snažit, aby 
i v době opravy nebyla dotčena funkčnost stávající kanalizace, a bude 
zabezpečeno přečerpávání. 
Zároveň bych chtěl poděkovat i chropyňským hasičům za spolupráci, 
protože již proběhl výjezd, ke kterému byli voláni, a proběhlo vše 
v pořádku podle plánu. Přikládám i foto. 

Mgr. Michal Vlasatý 

Informace
k opravě kanalizační čerpací stanice v Plešovci
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Ve dnech 6. až 8. února bylo provedeno 
vykácení 3 ks kanadských topolů, které byly 
součástí zámeckého parku a zeleně u národní 
přírodní památky Chropyňský rybník. Stalo 
se tak na základě žádosti města Chropyně, 
ke které vydala povolení ke kácení dřevin 
Agentura ochrany přírody a krajiny České 
republiky. Vlastní kácení zrealizovala Správa 
majetku města Chropyně. 
Provedené kácení se uskutečnilo zcela v sou-
ladu s platným Plánem péče o NPP Chropyň-
ský rybník na období 2017–2026. Předmětné 
dřeviny vykazovaly zhoršený zdravotní stav 
vlivem napadení poloparazitickým jmelím bí-
lým (Viscum album), které sice bylo na přelo-
mu roku 2021/2022 ošetřeno postřikem, ale 
po prvotním opadu jmelí jako důsledku po-
střiku se již během roku 2022 objevilo v sil-

Kácení topolů u Chropyňského rybníka

nějším rozsahu, než bylo původní napadení, 
a v takových případech se jako nejúčin-
nější zásah proti jmelí osvědčily odborné 
ořezy nebo celkové kácení. Při posuzování 
problematiky byla zohledněna také skuteč-
nost, že předmětné topoly kanadské jsou 
nepůvodní dřevinou, která do naší krajiny 
nepatří. Podstatným důvodem ke kácení 
bylo, že předmětné stromy jsou na konci své 
fyziologické životnosti, dochází u nich k po-
stupnému rozpadu korun, čímž je narušena 
i provozní bezpečnost stromů vzhledem k je-
jich lokalizaci nad frekventovanou stezkou 
pro pěší a cyklisty. 
Vytěžené dřevo SMM Chropyně částečně ulo-
žila na břehu Chropyňského rybníka s cílem 
vytvoření broukoviště, částečně realizuje jeho 
prodej. Drobné větvoví bylo naštěpkováno 

a vyrobená štěpka je využívána k mulčování 
ploch se sadovými úpravami ve městě. 
Pokácené dřeviny budou nahrazeny v do-
hledné době novou vhodnou výsadbou, 
a to vzrostlými jedinci dubu letního. Součástí 
nového uspořádání v místě budou i lavičky 
pro posezení občanů, což ve spojení s již pro-
vedenou údržbou zeleně v zámeckém parku 
a připravovanou opravou pochozích ploch 
povede k vytvoření příjemného prostředí 
bez rizik, která tu doposud vytvářela skupina 
kanadských topolů. Smyslem provedené-
ho kácení tedy bylo zajištění bezpečnosti 
pohybujících se osob v místě a vytvoření 
nového konceptu zeleně, který bude mít 
dlouhodobě udržitelnou podobu.

Ing. Jiří Pospíšil
Foto: A. Bělka, D. Kondler

reklama

nabízí:
• přistavení kontejnerů, odvoz a l ikvidaci odpadů
• zemní a bourací práce (základy, přípojky, zámková dlažba
  apod.)
• prodej písku, drtí ,  recyklátů a zeminy
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Chtěl bych poděkovat všem občanům našeho 
města, kteří mě navštívili v „den starosty“. Byl 
jsem mile překvapen, kolik Vás přišlo, a jsem 
moc rád, že z jednání s Vámi v tento den vzešlo 
několik dobrých nápadů, návrhů a připomínek 
ke zlepšení a zkvalitnění života v naší Chropyni.
Nechci být starostou, který v uvozovkách jen 
sedí na úřadě, proto jezdím a snažím se vy-
mýšlet a připravovat různé projekty, o kterých 
se brzy dozvíte, včetně zajištění financování 
na tyto akce. 
Proto Vás z důvodu své vytíženosti prosím, 
abyste si rezervovali svůj termín schůzky u paní 
Bc. Kateřiny Míšové, tel. 573 500 730, osvěd-
čilo se nám, že takto se dostane na každého 
a nikdo nečeká.  
Budu moc rád, když se potkáme na dalším dni 

Den starosty

Vážení Chropyňáci,
vzhledem k množícím se dotazům k dlouho připravované akci „Mo-
dernizace trati Brno – Přerov“, kdy s touto akcí přímo souvisí budoucí 
obchvat města Chropyně, Vás chci seznámit s průběžným vývojem 
souvisejícím s konečnou přípravou projektových prací, které v současné 
době již opravdu vrcholí. 
Nejprve něco o samotné akci. Správa železnic pokračuje jako investor 
záměru v přípravách velké dopravní stavby, kterou je „Modernizace 
trati Brno–Přerov“. Základním rysem stavby bude její zdvoukolejnění 
pro rychlost dopravy do 200 km/hod. Zásadní změny postihnou také 
chropyňskou železniční zastávku, ze které bude odstraněna současná 
výpravní budova, která bude na jiném místě nahrazena novou jednopod-
lažní budovou. Jednotlivá nástupiště budou zpřístupněna podchodem, 
který bude také umožňovat pohyb cyklistů, případně chodců, dále 
ve směru na Záříčí. U současné výpravní budovy se před časem uvažovalo 
o koupi objektu městem Chropyně, ale vzhledem k nastíněné prodejní 
ceně budovy a s přihlédnutím ke stáří budovy, k jejímu nevhodnému 
dispozičnímu uspořádání, špatným tepelně-technickým vlastnostem 
a bezprostřednímu sousedství dráhy jako zdroje významného hluku bylo 
od nákupu nemovitosti pro omezenou využitelnost a vysoké náklady 
na rekonstrukci upuštěno. Samozřejmě v nové budově počítáme se za-
chováním památky významného rodáka z Chropyně, kubistického ma-
líře, grafika a sochaře pana Emila Filly, který se narodil právě v domě, 
kde je současná výpravní budova.   
Je to již přibližně rok, co město Chropyně podepsalo třístrannou dohodu 
se Správou železnic a Zlínským krajem, jejímž předmětem je spolupráce 
na přeložení krajské komunikace z Chropyně do Záříčí severně od měs-
ta při současném zrušení dosud uvažovaného podjezdu pod tratí v To-
vačovské ulici. Této přeložce se pracovně vžil název „obchvat“. Součástí 
obchvatu bude kruhová křižovatka u nákladní vrátnice podniku Fatra. 
Z kruhové křižovatky bude obchvat směřovat severním směrem, kde 
nadjezdem překoná železniční trať Brno–Přerov, aby se poté na druhé 
straně potkal před obcí Záříčí se stávající krajskou komunikací. Nákla-
dy na obchvat, předpokládané původně v částce 40 mil. Kč, uhradí 
ve smyslu zmíněné dohody Zlínský kraj, za což patří velké poděkování 
panu Ing. Radku Doleželovi, náměstkovi hejtmana Zlínského kraje pro 
dopravu, který k posunu myšlenky obchvatu významně přispěl. Město 
Chropyně pak zajistí projektovou přípravu, potřebná povolení a realizaci 
nové místní komunikace, která propojí obchvat s železniční zastávkou. 
Tato část investice se předpokládala v hodnotě cca 10 mil. Kč. Reali-
zací této místní komunikace se současně v části úseku významně zlepší 
přístup ke garážím u železniční vlečky. Aktuálně prováděná projektová 
příprava obchvatu se musí operativně vypořádávat s četnými problémy, 
které pokud přímo neohrožují uskutečnění obchvatu, tak jej alespoň 
prodražují. Jednou takovou oblastí, která realizaci záměru minimál-
ně prodražuje je řešení dešťových vod z obchvatu. V této souvislosti 

K obchvatu města Chropyně
se s Vodovody a kanalizacemi Kroměříž řeší vypouštění dešťových vod 
do kanalizace, čištění dešťových vod a jejich vsakování v pásmu hygie-
nické ochrany vod, vybudování nové veřejné kanalizace a určení jejího 
vlastníka a správce atd. 
Věřme tomu, že se obchvat Chropyně podaří uskutečnit. Městu a jeho 
občanům to přinese zklidnění dopravy v ulici Tovačovská a v části náměstí 
Svobody včetně navazujících místních komunikací. Naopak bude vytvo-
řen nový dopravní přístup do města ze strany od železniční vlečky Fatry. 
Dále si od vize obchvatu slibuji, že nám, jakožto městu Chropyně, bude 
do majetku svěřena současná komunikace – cesta z Chropyně do obce 
Záříčí, ze které následně vybudujeme cyklostezku s podchodem pod 
tratí Brno–Přerov pro pěší a cyklisty, jak je již výše zmíněno. Toto máme 
již částečně předjednáno, takže věřím v úspěch této myšlenky cyklostez-
ky, čímž bychom prozatím alespoň zčásti splnili naše předvolební sliby 
v oblasti tématu vybudování plnohodnotných cyklostezek v Chropyni 
a jejich případné propojení s okolními obcemi, což se od doby staros-
tování Ing. Radovana Macháčka nikomu jinému nepovedlo. 
Realizace celé uvažované stavby by měla proběhnout v letech 2025–
2028.

Mgr. Michal Vlasatý

starosty, který bude jako vždy první pondělí 
v měsíci, tedy dne 6. března 2023, a to mini-

málně v tak hojném počtu jako minule. Děkuji. 
Mgr. Michal Vlasatý

Vážení spoluobčané, chtěl bych znát Vaše názory a problémy, proto každé 1. pondělí v měsíci proběhne

V pondělí 6. března 2023 
budu přítomen na městském úřadě 

a v době od 09:00 do 17:00 Vás rád vyslechnu.

Pro hladký průběh celého dne bez zbytečného čekání je vhodné si předem sjednat termín schůzky 
na tel. čísle 573 500 730, e-mailem: misova@muchropyne.cz nebo osobně na sekretariátu.

„Den starosty“.



6

2/2023Zpravodaj města Chropyně

Rada města Chropyně se od uzávěrky minulého Zpravodaje sešla cel-
kem dvakrát. V pořadí 10. schůze Rady města, která měla na programu 
24 bodů, proběhla za účasti všech jejích členů dne 16. ledna a radní 
toho dne mimo jiné:
- schválili uzavření příkazní smlouvy s Ing. Radkem Kalábem na vý-

kon technického dozoru investora veřejné zakázky malého rozsahu 
„Demolice a výstavba nové ČS Plešovec – střed“ za cenu 70.000 Kč;

- schválili uzavření Dohody o ukončení smlouvy s firmou Alumbrado, 
na jejímž základě byla pořizována projektová dokumentace k záměru 
výstavby nového střediska volnočasových aktivit v Plešovci;

- souhlasili se stavbou „SO 410 Sjezdy nové vč. příjezdové komunikace 
Areál RWC, s. r. o., Chropyně“;

- souhlasili se stavbou „Uložení optického vedení – Chropyně“, jejímž 
investorem budou cyrilek.net, z. s., T-Mobile Czech Republic, a. s., 
a Internext 2000, s. r. o.;

- souhlasili s rekonstrukcí domu na ulici Emila Filly;
- souhlasili s úpravou vjezdu k domu na ulici Řadová;
- souhlasili s vyhrazením parkovacího místa pro osobu ZTP na ulici 

Moravská;
- vzali na vědomí informace o možnosti spolupráce při realizaci nabí-

jecích stanic pro elektromobily s firmou Bioelektro-energy 3, s. r. o.;
- vzali na vědomí změny v sazebníku odměn společnosti EKO-

KOM, a. s.;
- uložili ředitelce Zařízení školního stravování Chropyně, p. o., 

co nejrychleji spotřebovat současné zásoby potravin a u nově nakou-
pených zásob potravin zavést skladové karty odpovídající jednotlivým 
položkám potravin a měrným jednotkám a zavést normování a re-
ceptury jídel za pomocí modulu VIS Plzeň Receptury a normování;

- vzali na vědomí rozpisy rozpočtů příspěvkových organizací města 
na rok 2023;

- vzali na vědomí rozhodnutí o zrušení registrace plátce daně 
z přidané hodnoty u organizace Služby občanům Chropyně, p. o.;

- vzali na vědomí informaci Mgr. Jany Kuté o vzdání se pracovního 
místa ředitelky příspěvkové organizace Služby občanům Chropyně 
ke dni 31.01.2023 a pověřili s účinností od 01.02.2023 řízením této 
organizace místostarostu města Chropyně Mgr. Stanislava Kalince, 
a to na dobu určitou, vymezenou dobou do jmenování nového 
ředitele organizace;

- schválili platový výměr řediteli ZŠ Chropyně.

V pořadí 11. schůze, konaná 30. ledna, ze které se řádně omluvil 
Ing. R. Macháček, měla na programu celkem 25 bodů a Rada města 
toho dne mimo jiné:
- schválila pravidla pro udělování souhlasu Rady města Chropyně 

s vyhrazováním parkovacích míst; 
- nesouhlasila s vydáním povolení zvláštního užívání pozemní ko-

munikace – vyhrazeného parkovacího stání pro právnickou osobu 
na ulici Tyršova;

- souhlasila s vyhrazením 4 zpoplatněných parkovacích míst (Mo-
ravská, Tyršova, Nádražní, J. Fučíka);

- schválila ukončení smlouvy o předávání komunálního odpadu 
do obecního systému odpadového hospodářství v souvislosti 
s ukončením provozování živnosti žadatele;

- uložila vedoucímu Odboru výstavby a životního prostředí projednat 
návrh dodatku č. 3 ke smlouvě o svozu a likvidaci komunálního 
odpadu pro město Chropyně v rámci optimalizace svozu;

- souhlasila s realizací workoutového hřiště v blízkosti „Nové“ školy;
- souhlasila se stavbou oplocení v ulici Pazderna;
- souhlasila s vybudováním kanalizačních a vodovodních přípojek 

na ulici Ječmínkova v souvislosti s probíhající rekonstrukcí této ulice;
- doporučila Zastupitelstvu města Chropyně schválit uzavření Smlouvy 

o bezúplatném převodu vlastnického práva, týkající se převodu pozemků 
z vlastnictví Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových;

- schválila uzavření Smlouvy o zřízení věcného břemene s firmou 
EG.D, a. s., za účelem umístění distribuční soustavy na ulici Tovačovská;

- vzala na vědomí Informace o hospodaření města Chropyně v roce 
2022;

- vzala na vědomí informace o bezplatném užívání městského 
pozemků na ulici Palackého a uložila vedoucí Finančního odboru 
zveřejnit záměr pronájmu těchto pozemků předem určené osobě;

- zřídila pracovní skupinu pro organizaci Hanáckých slavností 2023; 

- schválila Výroční zprávu města Chropyně dle zákona č. 106/1999 Sb., 
o svobodném přístupu k informacím;

- uložila řediteli organizace Správa majetku města Chropyně, p. o., 
aktualizovat smlouvu o nájmu na bytovou jednotku v domě na ulici 
Palackého;

- schválila vyplacení odměny ředitelce organizace Služby občanům 
Chropyně;

- uložila vedoucí Finančního odboru zajistit pořízení znaleckého 
posudku pro zjištění aktuální ceny budov bývalé městské knihovny 
a bývalého MNV v Plešovci.                                                  

 SK

Z jednání Rady města
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S flétnisty se připravujeme na soutěž
Letos se s žáky mé flétnové třídy ZUŠ Kroměříž, 
pobočky Chropyně, připravujeme na soutěž 
základních uměleckých škol v komorní hře. 
Za pobočku jsou přihlášeny do soutěže celkem 
4 soubory. 
Ve čtvrtek 26. ledna jsme si pozvali rodiče 
a naše příznivce na soutěžní předehrávku 
v sále ZUŠ Kroměříž, kde zazněl připravený 
repertoár od každého souboru. Vystoupilo Trio 
HAL, Malé kvarteto, Flétnemeto – soubory 
zobcových fléten a Kvartoflauto – kvarteto 
příčných fléten.
Úspěšně máme také za sebou školní kolo, ze kte-
rého všechny soubory postupují do kola okres-
ního. Konat se bude 22. a 24. února v sále 
ZUŠ v Kroměříži. 
Na 8. února jsme dostali pozvání do Brna, 
abychom vystoupili na Dechovém koncertě 
komorních souborů společně s brněnskými 
soubory. Koncert se konal v koncertním sále 
ZUŠ PhDr. Zbyňka Mrkose. Byla to další velká 
příležitost zahrát si v jiném prostředí, obehrát 
připravený soutěžní repertoár, poznat nové 

Poděkování
TOM Kamínek Chropyně děkuje Městu Chropyně za finanční podporu 
v roce 2022. Tato podpora ze strany města je pro naši činnost velmi 
důležitá a nepostradatelná. Z dotace hradíme nejen nájem prostor, 
kde se můžeme scházet s dětmi, ale i nutné potřeby pro funkci oddílu. 

Zprávičky z Kamínku

reklama

Rychlá půjčka 
5.000–30.000 Kč

Peníze ještě dnes

Telefon: 602 612 030
Chropyně a okolí

muzikanty, poslechnout si jiné flétnové se-
skupení. Výjimečný koncert, krásná atmosféra, 
vynikající hudební výkony souborů. Takto 
se dají shrnout krásné dojmy z koncertu, který 
byl pro nás velmi přínosný a byl velkou inspi-

rací. Moc si pozvání vážíme a rádi si zase při-
jedeme do Brna zahrát!
Všem svým flétnistům přeji, aby se jim v okres-
ním kole soutěže dařilo!

Mgr. Jana Milotová

V roce 2022 jsme dotaci využili i na nové vybavení klubovny. Děkujeme 
také za finanční podporu letního příměstského tábora. 
Dále děkujeme za finanční i věcné dary rodičům dětí, které navštěvují 
Kamínek nebo s námi jezdí na letní tábory.                            

ZH

inzerce

Po přečtení 
patřím 

do sběru

Váš Zpravodaj ;-)
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Ze života základní školy
Poděkování hasičům
Dobrovolní hasiči z Chropyně připravili na pátek 13. ledna pro děti den 
otevřených dveří na místní hasičské zbrojnici. V rámci výuky toho využily 
téměř všechny třídy 1. stupně naší školy. 
Na návštěvníky nečekala jen tak obyčejná prohlídka, ale hasiči měli při-
praveno zajímavé povídání v každé části hasičské zbrojnice. Už při vchodu 
do šatny vítal děti usměvavý velitel, který děti přivítal a vysvětlil, jaká 
je práce dobrovolných hasičů v Chropyni a co je dnes čeká. Další částí 
je provedli příjemní hasiči, již měli připravené podstatné informace jak 
o hasičském vozu, tak o zásahu na vodě. Milým zpestřením byl hasič, 
který dětem ukázal slaňování a kompletní výbavu, jež je nutná při zajiš-

in
ze

rc
e

Zimní vycházka 
V přírodovědě jsme si povídali o přezimování zvířat ve volné přírodě. 
Vydali jsme se to okouknout na vlastní oči do Záříčí. Milého a ochotného 
průvodce nám dělal myslivec pan Vávra a jeho tři úžasní pejsci. Prohlédli 
jsme si krmelec, vyzkoušeli jsme sypání a plnění krmelce, vylezli na posedy, 
poslouchali zajímavé vyprávění o chování zvířat, o lovu, o lese. Dozvěděli 
jsme se spoustu nových věcí o divočácích, o srnkách, krásně jsme se prošli 
a nechyběla ani hra „na schovku“ v lese. Bylo to parádní dopoledne, ale 
největší zájem sklidili tři lovečtí psi, kteří se stali jedničkami dne. Velké 
poděkování patří panu Vávrovi, který nám věnoval spoustu času, a paní 
asistentce Kurialové, která nám akci pomohla zajistit. Jen doufáme, 
že nám maminky odpustily ty strašlivě zablácené boty.                    4. A 

ťování osob z lana. Děti si mohly vyzkoušet jak hasičský oblek a helmu, 
tak dýchací masku, hasiči byli opravdu ochotní a trpěliví. Po procházce 
v přízemí se žáci podívali i do klubovny v prvním patře, nahlédli do kan-
celáře velitele a posilovny. Celý program byl výborně promyšlený, i když 
se potkalo více tříd, každý z hasičů se věnoval jiné skupině a vše proběhlo 
hladce bez delších prodlev.

Není lehké zaujmout mladší žáky, ale pánům hasičům se to povedlo. 
Proto velké díky za možnost návštěvy a také za Vaši obětavou pomoc 
nejen v našem městě, ale i v okolí.             Mgr. Milan Bajgar, MBA

Projekt zima
Pololetní vysvědčení je rozdáno. Za odměnu si pro nás paní učitelky a pa-
ní asistentky připravily projektové vyučování s názvem Zima. Ve stře-
du jsme všichni přišli do třídy v čepicích, šálách a rukavicích. Z tabule 
nás vítal zástupce zimy sněhulák. Pak začalo zábavné dopoledne, které 
bylo rozděleno na několik částí. Na úvod jsme si zopakovali vše, co víme 
o zimě, potom jsme se rozdělili do dvojic, kde jsme vypracovávali úkoly 
z českého jazyka, přečetli si básničku o Sněhulákovi a taky si sněhuláka 
nakreslili. Nejzábavnější byla hodina tělesné výchovy. Vyzkoušeli jsme 
bruslení na papíru, zahráli koulovanou, zimní florbal a hod papírovou 
koulí na terč. V matematice proběhlo zimní počítání s lyžařem. Projek-
tový den jsme ukončili krásnou zimní pohádkou Tři oříšky pro Popelku. 
Všem se nám celé dopoledne líbilo.                          Žáci 2. A a 2. B
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Čtyřlístek 
Myšpulín, Pinďa, Bobík, Fifinka – 
tyto známé postavičky v podobě 
zvířátek prožívají stovky příhod 
už přes 50 let, a přesto jsou blízké 
i dnešním dětem. Využili jsme na-
bídku pracovnic místní knihovny 
a zúčastnili se pěkného programu 
o tomto dětském komiksu „Čtyř-
lístek“. Zkusili jsme si po vzoru My-
špulína vymyslet robotka, podívali 
se na některé zfilmované příběhy, 
vyrobili si masky a zahráli scénky. 
Pěkně jsme se s touto čtyřlístkovou 
partou pobavili. Dostali jsme i od-
měnu v podobě papírových sklá-
daček, ale jejich skládání nám dalo 
ve třídě trochu zabrat.                                                                   4. A 

Experimentárium v Otrokovicích
Ve čtvrtek před pololetními prázdninami se vydala 9. B do Otrokovic, kde 
na žáky naší školy čekal vzdělávací program v Experimentáriu při Střední 
průmyslové škole Otrokovice. Celé Experimentárium vzniklo před 8 lety 
v rámci projektu moderní výuky pro žáky Zlínského kraje. Přestože slouží 
vyučujícím střední průmyslové školy, mohou tento vícepatrový park zábavy 
a vzdělávání navštívit i ostatní školy po předchozí domluvě.
Na úvod čekal na žáky výukový film ve 3D kině zaměřený na zajímavosti 
sluneční soustavy, poté jsme se přesunuli do zeleného suterénu, kde byly 
žákům představeny obráběcí a ruční stroje. V suterénu si žáci dále prohlédli 
různé mikroskopy, zvládli pár úkolů z matematiky, vyzkoušeli znalosti optiky 
o lomu světla a při odchodu do vyššího patra žáky nejvíce zaujal vzorek 
optických kabelů, který připomínal strom z Avatara. Ve žlutém patře 
si na úvod každý vyzkoušel chůzi v opilosti. Díky speciálním brýlím najed-
nou bylo vidění rozmazané jako při více než 2 promile alkoholu v krvi. 
Ve žlutém patře jsme se zdrželi nejdéle, žáci si mohli vyzkoušet různé fyzikální 
pomůcky, zopakovat, jak se šíří zvuk vlnami, prohlédnut model stavidla, 

Ze života základní školy

inzerce

použít siloměry, vytvořit vakuum v malých nádobkách… V přírodovědné 
části zaměřené na lidské tělo jsme zjistili, že naše znalosti z přírodopisu 
jsou výborné, mohli jsme si vyzkoušet pohyblivost vlastního těla a hlavně, 
že je důležité slovní pokyny vnímat a zamýšlet se nad nimi, když se nás snaží 
někdo nachytat. Protože bylo přáním paní učitelky podívat se do dílen 
s automobily, vymyslel náš průvodce skvělou soutěž. Kolik že žákyň se vleze 
do menšího osobního auta? Nakonec se vlezlo všech 10 žákyň i s paní 
učitelkou, aniž bychom využily zavazadlový prostor.
Část naší prohlídky jsme strávili u modelu železnice, u elektronového 
mikroskopu a také povídáním o výrobě piva. Každý žák mohl ochutnat 
pražený slad a zjistit, co vlastně pili naši prarodiče, když vyprávějí o cikorce.
Areál Experimentária je opravdu rozsáhlý a vše jsme ani nestihli pořádně 
prozkoumat. Proto jsme se domluvili, že se vrátíme ještě jednou, a to máme 
v plánu strávit alespoň hodinu v učebně robotiky, do níž jsme jen nahlédli, 
vyzkoušet elektronový mikroskop, který je minimálně 6x dražší než auto 
paní učitelky, jak nám bylo sděleno. Ještě na nás bude čekat nafukovací 
planetárium a termokamery. 
Po první návštěvě tohoto areálu můžu říci, že je skvělé dětem ukázat 
nabyté znalosti v praxi a že se tu dá strávit mnoho dní. Průvodce pan 
Pancner dokázal poutavě a vtipně 
žáky zaujmout. Proto se sem určitě 
vrátíme – nejen kvůli robotice, ale 
i slíbenému programu aplikované 
matematiky, dále samostatné práci 
s elektronovým mikroskopem a ná-
vštěvě planetária, což už jsme oprav-
du nestihli. 
Žáci byli jako vždy skvělí, celý den 
probíhal bez jakýchkoliv problémů, 
nepočítám samozřejmě vlakového 
dopravce, ten nám změnil v Přerově 
nástupiště 5 min před odjezdem 
vlaku :-), ale asi myslel na naše fy-
zické zdraví, když jsme přebíhali 
podchodem na správné nástupiště.

Mgr. Kateřina Majtánová
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Na gymnáziu oslavili Den studenstva i nový titul Fairtradové 
školy
Při školních oslavách Dne studentstva uspořádali na gymnáziu v Ko-
jetíně různé besedy, workshopy a zařadili i téma odpovědné spotřeby 
a spravedlivého obchodu. Titul Fairtradové školy získali při slavnostním 
předání po několika letech příprav. Celorepublikově má u nás tento 
titul 35 škol a celosvětově se zapojuje více než 2 000 škol, které ve výuce 
i mimo ni podporují pěstitele ve světě a společenskou odpovědnost 
a ekologickou i sociální udržitelnost. 

Studenti a pedagogové školy se seznámili při besedě s podmínkami 
pěstitelů kávy v Kolumbii a převzali titul od Stanislava Komínka, 
vedoucího kampaní organizace Fairtrade Česko a Slovensko. Ten při 
předání zdůraznil, že pěstitelé kávy musí čelit nízkým výkupním cenám, 
zvyšujícím se nákladům i dopadům klimatické změny. Systém Fairtrade jim 
pomáhá se těmto výzvám aktivně postavit: „Ve Fairtrade mají pěstitelé 
možnost se prodejem své kávy důstojněji uživit, navíc dostávají fairtra-
dový příplatek. Pomocí odborných rad a materiální podpory pomáhají 
zapojená družstva pěstitelům vysazovat odolnější odrůdy kávovníku 
nebo pěstovat ve stínu.“

V Kojetíně se věnují globálnímu rozvojovému vzdělávání od roku 2015, 
kdy se zapojili do projektu Světová škola, a to především v hodinách 
přírodopisu, zeměpisu, občanské výchovy a jazyků. Už v roce 2020 
jím bylo téma fair trade. „Zapojit se mezi Fairtradové školy vyplynulo 

postupně z aktivit Světové školy. Už dříve jsme se věnovali globálním 
a environmentálním tématům a přišlo nám logické propojit tato témata 
i se světem Fairtrade a odpovědnou spotřebou,“ popisuje Mgr. Dana 
Dýmalová, pedagožka a koordinátorka fairtradového týmu na škole.

Fairtradové školy přidávají globální rozvojová témata do výuky, využívají 
fairtradové výrobky a aktivně pracují na informování veřejnosti. Zapojení 
do kampaně školám přináší posílení dobrého jména, vzdělávání žáků 
praktickým příkladem, zajímavé náměty pro výuku a přidanou hodnotu 
ve srovnání s jinými školami. Více na www.fairtradoveskoly.cz. 

Gymploviny vol. 1
Nejen k příležitosti výročí školy, ale zejména 
jako prostor pro vyjádření studentů GKJ spatřil 
světlo světa nový školní časopis. První číslo 
Gymplovin bylo zveřejněno v sobotu 3. pro-
since, právě v Den otevřených dveří Gymnázia 
Kojetín, a nese se v duchu tématu s téměř 
existenciálním přesahem – Kdo jsme? Tedy 
kým se cítí být studenti Gymnázia Kojetín? Jak 
vnímají vlastní generaci? Co je zajímá a čemu 
se věnují ve volném čase? Zveme vás ke čtení!

Dana Dýmalová

Kojetínské gymnázium slavilo

reklama

Dětský čin roku
Z řad studentů a příznivců GKJ pravděpodobně není nikdo, kdo 
by neslyšel skloňovat jména bratrů z Polkovic – Aleše a Matouše 
Krchňákových. Kdo si nenechal utéct letní geocatchingovou hru, 
ví, že dvojčata z kvinty boří mýty o možnostech patnáctiletých studen-
tů. Rozpětí zájmů obou chlapců nezná hranic a právě to zafungovalo 
v dnes již prvním „dílu“ projektu Letem středem Hané. Schopnosti Aleše 
a Matouše i nadále zůstávají středem pozornosti. 

Snad nejpádnějším důkazem je speciální ocenění v 18. ročníku cha-
ritativního projektu Dětský čin roku. Ve čtvrtek 1. prosince se Aleš 
a Matouš v doprovodu těch, kteří jim při tvorbě letní hry zdárně sekun-
dovali, především však v doprovodu svých rodičů, zúčastnili slavnostního 
předání cen. 

V působivém prostředí Brožíkova sálu na Staroměstské radnici, za účas-
ti patronů jednotlivých kategorií soutěže (Jana Révaie, Pokáče, Zory 
Jandové, Petry Černocké nebo paralympijského cyklisty Jiřího Ježka 
a dalších) a při moderování vždy přirozeného Aleše Hámy se Alešovi 
a Matoušovi dostalo náležité pozornosti. Jejich „dětský čin“ svým rozsahem 
a šíří dopadu zaujal jak porotu, tak přítomná média. Na všechny se bo-
hužel nedostalo, a tak si chlapci „popovídali“ zejména s reportérkou 
z televizních Zpráviček (ČT). 

Po rozdání cen a skvělém rautu se všichni ocenění přesunuli do mu-
zea čokolády a voskových figurín. Za naše želízka v ohni lze říci, 
že si den užili se vší slávou a radostí. A jaké má cesta činorodých dvojčat 
pokračování? Nechejme se překvapit. Prozatím je jisté, že kromě vlastní 
hry vtiskli osobitou tvář i nově vzniklému školnímu časopisu Gymploviny.

Markéta Matějková
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Město Kroměříž ve spolupráci s VOŠPS a SPgŠ Kroměříž pořádá i v le-
tošním roce postupovou přehlídku dětí od 3 do 15 let v sólovém zpěvu 
hanáckých lidových písní v rámci celostátní soutěže Zpěváček. Folklorní 
událost s názvem „O hanáckyho kohóta“ slaví své třicáté výročí, a proto 
se pořadatelé velmi těší na všechny zpěváčky, kteří dvěma písněmi naše 
tradice zase přiblíží a naváží na úspěšné ročníky třeba i postupem do dal-
šího kola v Prostějově. 
Historie soutěže sahá až do roku 1992, kdy se organizace ujala Rada 
amatérské umělecké činnosti, a ještě v nedávných letech měl veškerou 
záslužnou práci na svých bedrech pan Josef Olišar. Funkci vedoucí pře-
hlídky pak po mnoho let skvěle zastávala paní Pavla Caletková, učitelka 
a sbormistryně z Bystřice pod Hostýnem, která pomyslné žezlo v roce 
2017 předala Jiřímu Jablunkovi ze Střední pedagogické školy Kroměříž. 
Letošní jubilejní ročník se uskuteční ve čtvrtek 2. března 2023 od 8 ho-
din v Klubu Starý pivovar. 
Veškeré informace, notové ukázky i přihlašovací formulář najdete na no-
vých webových stránkách https://sites.google.com/ped-km.cz/zpevacek. 

Mgr. Jiří Jablunka

Hanácké kohót zakokrhá 
již potřicáté!

Po dvou letech, kdy nás omezovala různá covidová opatření, si skupinka 
pionýrů vyjela o pololetních prázdninách do nejkrásnějšího města světa, 
srdce Evropy, matičky stověžaté. Vyrazili jsme v pátek dopoledne vlakem 
až do Prahy. Ubytovali jsme se ve škole na Pankráci a naše první kroky 
vedly na Pražský hrad a poté do Pedagogického muzea J. A. Komenské-
ho na interaktivní výstavu „Pravěk k tabuli“. K večeru jsme jeli metrem‚ 
do centra, abychom si prohlédli odbavovací halu hlavní pošty na ulici Jin-
dřišská. Stěny haly zdobí nádherná malba. Na zpáteční cestě jsme se stavili 
na ústředí Pionýra na čaj s předsedou a metrem jsme se přesunuli zpět ke škole.
V sobotu ráno zavítala naše skupinka na Karlův most a čekala nás plavba 
pražskými Benátkami. Na lodi Vodouch jsme si během plavby po Vltavě 
prohlédli Karlův most a jedinečné panorama Pražského hradu a podívali 
jsme se i do kanálu Čertovka, kde se natáčely Chobotničky z druhého 
patra. Odpoledne nás čekala prohlídka kaple Betlémské a Neviditelná 
výstava. Co to je? Poznáte svět z pohledu nevidomého člověka. V zatem-
nělé části si vyzkoušíte na vlastní kůži, jaké nástrahy na nevidomé čekají 
každý den. Průvodci na této výstavě jsou nevidomí lidé, kteří vám na závěr 
zodpoví na vaše zvědavé otázky. Naši skupinku provázel Ondra, který 
do pěti let viděl, ale protože měl vrozenou oční vadu a oba rodiče má 
slepé, tak dnes už také nevidí. Druhá část výstavy je viditelná a tady 
si můžete zkusit chůzi s bílou holí, malovat poslepu, poznávat Braillovo 
písmo nebo si můžete vyzkoušet různé pomůcky pro nevidomé. Tato ne-
obvyklá výstava byla pro děti, ale i pro dospělé velký zážitek. Sobotní den 
jsme ukončili v Kongresovém centru, kde nás čekal koncert Děti dětem. 
Účinkujícími koncertu jsou každoročně vítězové dětských vystoupení 
republikového finále Pionýrského sedmikvítku. Hlavním hostem byla 
Ústřední hudba Armády ČR, žesťové kvinteto Brass five a Radka Fišarová.
Víkend jsme zakončili nedělní procházkou po Václavském náměstí, děti 
utratily své poslední peníze a potom už hurá na vlak a domů.
Akce se konala za finančního příspěvku města Chropyně a MŠMT. 

Marcela Hrdličková

Ledová Praha

inzerce

Informace pro rodiče
Na prázdninový týden 21.–25. srpna 2023 připravujeme 
v Chropyni příměstský tábor. 
Informace získáte na mailové adrese pionyrchropyne@seznam.cz.

Zde mohla být vaše inzerce. 

Pro více informací volejte redakci, 
nebo navštivte www.muchropyne.cz.

Cena od 375,10 Kč vč. DPH
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Chropyňské počasípy p
- Průměrná teplota v lednu činila 3,5 °C. 
- Nejvyšší teplota byla naměřena 1. ledna ve 14:05 (13,2 °C). 
- Naopak nejnižší teplota byla naměřena 29. ledna ve 22:20 

(-3,8 °C). 
- Nejteplejším dnem byl 5. leden s maximální průměrnou teplotou 

10,3 °C. 
- Nejchladnějším dnem byl naopak 29. leden s minimální prů-

měrnou teplotou -1,8 °C. 
- Srážky padaly během plných 23 dnů, přesto celkem napadlo 

pouhých 30,8 mm. 
- Nejvíce jich spadlo 10. ledna (5,6 mm). 
- Slunečního svitu jsme si užili 31,1 hodiny. 
- Leden přinesl 10 mrazových dnů a 1 ledový den.

zdroj:  www.pocasi-chropyne.cz, foto: ToRo

Oddíl atletiky při TJ Chropyně se v letošním roce zapojil do projektu 
Atletika pro rodinu, jehož patronem je Český atletický svaz. Do této 
akce je zapojeno 84 oddílů v rámci celé České republiky. Podstatou 
je zorganizovat společné tréninkové jednotky rodičů a dětí přípravky 
a také jedno závodní odpoledne.
V úterý 17. ledna využilo 18 rodičů starší přípravky možnost zkusit 
si společný trénink se svými dětmi. Snažily jsme se s trenérkami, aby 
trénink nebyl příliš náročný a všichni si s úsměvem protáhli tělo. Po pro-
tažení následovaly různé aktivity – slalom z různých pozic, hody míčem, 
skok z místa, vše proloženo hrami zaměřenými na běh a koordinaci. 
Závěrečná část byla dětmi vytoužená vybíjená. Děti si odnesly drobné 
dárky od ČAS a rodiče možná zjistili, že trénink není úplná pohoda.
V pátek 20. ledna nás čekalo druhé kolo – tentokrát pro mladší přípra-
vu. Vzhledem k tomu, že někteří rodiče mají dítka v obou skupinách, 

04.03.2023 - obřadní síň
22.04. 2023 - zámek 
17.06.2023 - zámek

Dana Kunčarová

Vítání občánků

reklama

připravily jsme s trenérkami na pátek odlišný program, zaměřený více 
na hravou formu, přece jen se jedná o mladší přípravku. Rodiče spo-
lečně s dětmi zahráli na úvod „ovečky a vlky“, po protažení následoval 
„zvířecí slalom“, kde nechyběly žabky ani kachničky. Všichni si vyzkoušeli 
svou mušku a přesnost hody tenisovým míčkem a kužely nebo ringo 
kroužkem. Po „šnečích“ závodech následovala míčová hra, jejíž cílem 
bylo vybíjet děti i rodiče. 
Věřím, že všichni rodiče a děti odcházeli spokojení a už se těší na další 
společný trénink, který proběhne 14. dubna 2023 venku na stadionu, 
což nám umožní spojit starší i mladší přípravku. Celá akce vyvrcholí 
v pátek 19. května 2023, kdy nás čeká soutěžní odpoledne rodičů a dětí.
Tímto Vám všem děkujeme za početnou účast a budeme se těšit na další 
společně strávené sportovní chvíle.
Za trenérky atletiky                                                               Katka

Atletika pro rodinu
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Drahý tatínku,
jen jednu chvíli jsi nás zarmoutil

a to bylo ve chvíli,
když jsi nás opustil.

Dne 13. února 2023 jsme vzpomněli 28. výročí 
úmrtí pana 

Josefa Bakaje. 

S úctou a láskou vzpomínají dcera a syn s rodinami.

V životě jsou chvíle,
 kdy vám někdo tak moc chybí,

že byste ho chtěli vyjmout ze svých snů 
a skutečně obejmout.

Dne 7. února 2023 jsme si připomněli 10. smut-
né výročí úmrtí paní 

Věry Zajíčkové 

a zároveň 6. března 2023 vzpomeneme jejích 84 nedožitých let. 
S láskou a úctou vzpomínají syn a dcera s rodinami a rodina Hlaváčova. 
Kdo jste ji znali a měli rádi, věnujte jí tichou vzpomínku.

Odešlas, maminko, neznámo kam, 
vzpomínky na Tobe zůstanou nám. 
Vzpomínky krásné, maminko milá, 

Ty že jsi vždycky pro nás jen žila. 

Dne 22. února 2023 by se dožila 82. narozenin 
paní 

Jindřiška Zsemberiová. 

S láskou vzpomínají a nikdy nezapomenou synové s rodinami.

Čas plyne, vzpomínky zůstávají.

Dne 15. února 2023 uplynulo 10 let od chvíle, 
kdy nás navždy opustila paní 

Marie Pohlová. 

Stále vzpomíná manžel a dcera s rodinou.

Dne 15. února 2023 jsme si připomenuli 
10. smutné výročí úmrtí paní 

Hedviky Ivánkové. 

Vzpomínají dcera Alena a syn Jaroslav s rodi-
nami.

To, že čas rány hojí, je jen pouhé zdání, 
stále je v srdci bolest a tiché vzpomínání. 

Dne 21. února 2023 jsme vzpomněli 1. smutné 
výročí úmrtí mé manželky, maminky a babičky, 
paní 

Renáty Grygarové. 

S láskou a úctou vzpomínají manžel a dcera s rodinou.

Společenská kronika 

Milá maminko, babičko a prababičko, 
všechno na světě Ti můžeme dát, 

ale zdraví a štěstí Ti můžeme jenom přát. 
Máme Tě rádi, Ty to víš 

a na Tvé zdraví pozvedáme číš. 

Dne 30. ledna 2023 
se dožila 89 let paní 

 Marie Vávrová. 

Za všechnu péči a starostlivost děkují 
a do dalších let hodně pevného zdraví přejí 
synové s rodinami.

Čas ubíhá a nevrací, co vzal. 
Jen láska, úcta a vzpomínky 

v srdcích zůstávají dál.

Dne 27. ledna 2023 uplynulo 7 let od chvíle, 
kdy nás navždy opustila naše drahá maminka 
a babička, paní 

 Ludmila Večeřová. 

Dne 29. ledna 2023 uplynulo 22 let od chvíle, 
kdy nás navždy opustil náš tatínek a dědeček, 
pan 

Jindřich Večeřa. 

S láskou stále vzpomínají syn Jaroslav, snachy 
Naďa a Hanka a všechna vnoučata.

Ta rána osudu se nikdy nezahojí, 
jen vzpomínky na Tebe nám navždy zůstávají. 

Dne 19. února 2023 uplynulo 9 let od chvíle, 
kdy nás navždy opustil náš milovaný tatínek 
a manžel, bratr, strýc a švagr, pan 

Ing. Petr Večeřa. 

S láskou a úctou stále vzpomínají manželka Hanka se synem Domini-
kem a bratr Jarek s rodinou. Kdo jste jej měli rádi, vzpomeňte s námi.

Tuhle krátkou básničku,
posíláme Vám v přáníčku,

aby štěstí Vaše bylo,
nic zlého Vás netrápilo,

ať vše špatné spraví dobrá nálada
a starosti hodíte za záda. 

Krásné 70. narozeniny dne 2. ledna 2023 osla-
vila naše maminka paní 

 Anna Behancová

a i naš tatínek pan

 Vladimír Behanec 

se připojil do věku sedmdesátníků, 
a to 20. ledna 2023. Tímto jim děkujeme za péči 
a lásku a přejeme jim mnoho zdraví do dalších let.
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Společenská kronika 

Upozorňujeme občany, že zveřejnění ve Spole-
čenské kronice je zpoplatněno částkou 50 Kč 
za zveřejněnou osobu. Poplatek je splatný předem.

Vychází měsíčně v nákladu 2150 ks - bezplatná distribuce
Uzávěrka tohoto čísla: 9. února 2023 (číslo vychází 24. února 2023)  
Uzávěrka příštího čísla: 9. března 2023 do 12:00 hod.
Při nedodržení termínu uzávěrky nemusí být příspěvek zve-
řejněn.

Město Chropyně upozorňuje, že odpovědnost za otištěný obsah place-
ných sdělení nesou zadavatelé inzerce. O výběru příspěvků a době jejich 
zveřejnění rozhoduje výlučně redakce. Příspěvky mohou být redigovány, 
podstata jejich obsahu zůstává nezměněna. Názory autorů článků 
se nemusí shodovat s názory redakce. Šíření veškerého obsahu Zpravo-
daje bez souhlasu redakce je zakázáno.

Kdo byl milován, není zapomenut…

Dne 25. února 2023 by oslavila 75. narozeniny 
maminka a babička paní 

Zdeňka Krutilová. 

Vzpomínají synové a ostatní příbuzenstvo.

Čas plyne, vzpomínky zůstávají. 

Dne 25. února 2023 by se dožila 88. narozenin 
paní 

Věra Hýbnerová.

S láskou vzpomínají a nikdy nezapomenou 
manžel Rudolf a dcera Věra s rodinou.

Odešla jsi, osud si to přál,
ale v našich srdcích žiješ dál.

Dne 1. března 2023 uplyne první smutný rok 
od chvíle, kdy nás navždy opustila naše mamin-
ka, babička, prababička a praprababička paní 

Stanislava Hrabalová. 

S láskou vzpomínají dcery Eva a Miroslava a syn Stanislav s rodinami.

Scházíš nám, 
ale v srdcích a vzpomínkách zůstáváš.

Dne 7. března 2023 už to bude 10 let, 
co nás náhle opustila naše maminka, 
babička a prababička paní 

 Věra Mrázová. 

Vzpomínají děti s rodinami.

Nikdy nezapomeneme na toho, 
kdo nám moc schází. 

Dne 31. března 2023 uplyne 18 smutných let 
od chvíle, co nás navždy opustil pan 

Jan Zapletal. 

S láskou a úctou stále vzpomínají manželka a děti s rodinami.

Odešel jsi z tohoto světa, 
ale pořád zůstáváš v našich srdcích.

Dne 22. února 2023 jsme si připomenuli 2. smut-
né výročí chvíle, kdy od nás navždy odešel pan 

Miroslav Zatloukal. 

S láskou s úctou vzpomíná celá rodina. Děkujeme všem, kdo vzpo-
mněli s námi.

Odešla navždy, zbyla jen vzpomínka.
Byla to nejdražší, byla to maminka.

Dne 22. února 2023 
by se dožila 91 let naše 
maminka a babička paní 

 Irma Domanská. 

S láskou a úctou vzpomíná celá rodina.

A za vše, za vše dík. 
Za lásku, jaká byla, za život, jaký byl…

Dne 23. února 2023 uplynul rok od rozloučení 
s panem 

Mgr. Jaroslavem Pospíšilem. 

Kdo jste ho znali, vzpomeňte s námi. Děkujeme. Zarmoucená rodina

Vážení čtenáři, pečlivě sledujte uzávěrku Zpravodaje, 
abyste nepromeškali vydání, ve kterém chcete uveřej-
nit Vaši vzpomínku či blahopřání.

       
Uzávěrka Zpravodaje města Chropyně:
č. 03/2023 - 9. března (vychází 24. března)
č. 04/2023 - 6. dubna (vychází 21. dubna)
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v zaměstnání dostat každý a je jen na něm, jak se k pro-
blému postaví... Režie: Ladislav „Láry“ Kolář, na mo-
tivy hry Mika Bartletta Smluvní vztahy. Vstupné 160 Kč.

 Kde: Klub starý pivovar, 19:00

Kroměříž MÓDNÍ PLES  
04.03. Již pátý ročník fashion plesu moderuje Lucie Borhyová, 

hraje HS Panorama Band Brno, zpívá Roman Vojtek. 
Těšit se můžete na módní přehlídku Luďka Hanáka, 
M Dance Crew Kroměříž, účastníky Star Dance 2021. 
Vstupné 890 Kč, více na www.dk-kromeriz.cz.

 Kde: Dům kultury Kroměříž, 20:00  

Kroměříž FESTIVAL ZDRAVÍ   
04.–05.03. Najdete zde šperky, oblečení, masážní pomůcky, bylinné 

produkty, přírodní přípravky, léčivé obrazy a mandaly, 
knihy, kosmetiku a spoustu dalších produktů, které 
udělají radost Vám nebo formou dárku Vašim blízkým. 
Načerpáte informace o novinkách ve zdravém životním 
stylu, ochutnáte veganské speciality. Součástí budou 
i oblíbené poradny alternativní a klasické medicíny, 
např. výklad karet, snů, masáže, automatická kresba, 
čtení z ruky… Více na www.hobbyvystaviste.cz.

  Kde: Výstaviště Kroměříž, 09:00–17:00

Kroměříž IQ PLAY
11.03. Společenský sál Domu kultury se promění v jednu 

velkou hernu, která bude rozdělená do několika zón 
podle druhu her. Zóna logických her bude zahrnovat 
i společenské deskové hry a jejich zvětšeniny i „smart 
hry“ pro jednoho hráče. Stavebnicová zóna bude plná 
stavebnic z nejrůznějších materiálů, i méně známých 
stavebnic. Baby zónu pak budou tvořit smyslové hračky, 
obří stavebnice, logické skládačky a Montessori pomůc-
ky. Akce je určena pro rodiny s dětmi, ale velmi rádi 
ji navštěvují i hraví dospělí a senioři. Vstupné: 80 Kč, 
děti, studenti 50 Kč. Více na www.dk-kromeriz.cz.

 Kde: Dům kultury Kroměříž, 09:00–16:00 

Přerov PŘEROVSKÝ PLES   
11.03. Tradiční Přerovský ples s podtitulem Za vším hledej 

ženu aneb noc královen. Vystoupí Kristína, Eva De-
castelo, Honza Mlčoch a další. V doprovodném pro-
gramu se můžete těšit na zážitkovou gastronomii, 
taneční vystoupení, fotokoutek, soutěž o ceny, after 
party DJ Radia Haná. 

 Kde: Městský dům Přerov, 19:00 

Přerov VLASTA REDL & AG FLEK
16.03. Příznivce folkrocku potěší společný koncert. Dvě hu-

dební legendy, jejichž cesty se kdysi spojily, a pak zase 
rozdělily. Na hity se nezapomnělo, a tak se rozhodli 
vyrazit na společné turné. Více na www.mdprerov.cz.

 Kde: Městský dům Přerov, 19:00

Přerov ZDENEK POLACH – MATÝSEK A JEHO KAMA-
18.03.  RÁDI 
 Smích dětského publika je to, co máme nejraději. 

Věřte, že Zdenek Polach, opravdu jediný český 
břichomluvec, a Matýsek se svými kamarády vás 
budou bavit jako nikdo jiný v tomto oboru. Více 
na www.mdprerov.cz, vstupné: 300 Kč.

 Kde: Městský dům Přerov, 15:00

Přehled kulturních akcí 
v Chropyni a okolí
Chropyně DĚTSKÝ KARNEVAL
26.02. Zveme všechny děti i rodiče na karneval na téma: 

Šmoulové. Těšit se můžete na šmoulí hrátky, diskotéku, 
tombolu aj. Vstupné 50 Kč. Více na www.sloch.cz.

 Kde: Tělocvična TJ Chropyně, 15:00 

Chropyně AKADEMIE 3. VĚKU 
15.03. Téma: Cestovní ruch ve společnosti. Naučná, poučná 

a věříme, že i zajímavá akademie 3. věku o histo-
rii, složitostech a zvláštnostech v cestovním ruchu 
s Mgr. Ing. Jaromírem Jurkou. Vstup na akci zdarma, 
více na www.sloch.cz.

 Kde: Městská knihovna Chropyně, 09:30  

Hulín  PŘÍHODY MAXIPSA FÍKA   
05.03. Kde se vzal Fík? Jednou přinesl tatínek Áje štěně. 

Holčička pojmenovala pejska Fík. Fík strašně rychle 
rostl – vyrostl z krabice od bot, z košíku i z boudy… 
MKC Hulín srdečně zve děti i jejich rodiče na di-
vadelní představení nejznámějšího českého pejska. 
Vstupné 100 Kč. Více na www.mkchulin.cz.

 Kde: Městské kulturní centrum Hulín, 15:00

Hulín  KONCERT PAVLA HELANA  
09.03. Český písničkář, zpěvák, kytarista a pianista, bavič 

a finalista soutěže Česko Slovensko má talent. 
Texty jeho písní jsou typické pro svůj optimismus 
a humor – některé jsou vyloženě komické, jiné 
v sobě nesou vážné téma a hlubší myšlenku a jsou in-
spirovány rovněž čtením Bible. Vstupné 250 Kč. Více 
na www.mkchulin.cz.

 Kde: Městské kulturní centrum Hulín, 19:00 

Hulín PLESÁNÍ S MKC HULÍN   
10.03. Večírek Městského kulturního centra Hulín s bohatým 

programem. K tanci i poslechu hraje kapela Křídla. 
Těšit se můžete na bohatou tombolu, sladký i slaný 
bar či karikaturisty. Cena vstupenky 300 Kč, prodej 
vstupenek v Turistickém informačním centru Hulín 
nebo na www.mkchulin.cz.

 Kde: Městské kulturní centrum Hulín, 20:00

Kroměříž (NE)KOREKTNÍ PRAVIDLA 
27.–28.02. Jsou války, které se vedou na bitevních polích. A jsou vál-

ky, které se vedou za kancelářským stolem, u kávy a s věč-
ným úsměvem na tváři. Po obou zůstávají mrtví a ra-
nění. Do podobné situace jako Emma se může jednou 
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